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Protokół Nr XLI/14 
 

           z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 7 listopada 2014 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 9.25 do godz. 14.10. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 15 radnych, sołtysi 
oraz: 
- Pan Adam Jarubas  - marszałek województwa świętokrzyskiego (w części 
obrad), 
- Pan Stanisław Klimczak - wicestarosta buski (w części obrad), 
- Pani Jolanta Stachowicz - wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas  - sekretarz gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska - skarbnik gminy, 
- Pan Mariusz Grunt - prawnik, 
- Pan Mariusz Więckowski- dzielnicowy (w części obrad), 
- Pani Stanisława Sikora - kierownik GZOS (w części obrad), 
- dyrektorzy szkół i kierownicy filii (w części obrad).  
         Otwarcia ostatniej sesji VI kadencji dokonał przewodniczący Rady Gminy – pan 
Piotr Terlecki. Na samym początku powitał wszystkich uczestników obrad, w tym w 
sposób szczególny niecodziennego gościa w osobie pana Adama Jarubasa,  stwierdził 
kworum wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał, a następnie odczytał 
niżej proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2014-2035. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2014 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie w posiadanie 

samoistne przez Gminę Gnojno nieruchomości w miejscowości Kostera, 
działka nr 149. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz 
Gminy Gnojno nieruchomości gruntowych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje radnych i wolne wnioski. 
9. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych złożonych w 

2014 roku. 
10. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych pracowników 

samorządowych złożonych w 2014 roku. 
11. Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2013/2014. 
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12. Podsumowanie kadencji 2010-2014. 
13. Zakończenie sesji. 

          Na wniosek przewodniczącego obrad dokonano przeniesienia punktu 11 w 
brzmieniu: „Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2013/2014” po punkcie 3 do  punktu 4. „Za” proponowaną zmianą głosowało 15 
radnych. 
        Następnie na wniosek przewodniczącego dokonano kolejnej zmiany w porządku 
obrad, która polegała na wprowadzeniu po punkcie 4 punktu 5 w brzmieniu: „Podjęcie 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego”. 
„Za” propozycją pana przewodniczącego głosowało 15 radnych. 
W konsekwencji wyżej dokonanych zmian nastąpiła zmiana numeracji porządku 
obrad. 
„Za” całościowym porządkiem obrad, z uwzględnieniem wyżej wymienionych 
poprawek, głosowało 15 radnych. 
 
Do punktu 2-go. 
 
          Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
           Ponieważ nikt nie wniósł uwag do protokołu z XL sesji Rady Gminy, 
przewodniczący obrad zarządził głosowanie.  „Za” przyjęciem protokołu z poprzedniej 
sesji głosowało 15 radnych. 
 
Do punktu 3-go 
 
          Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
           Sprawozdanie za okres od 30.09.2014 r. do 07.11.2014 r., które stanowi 
załącznik do protokołu, odczytała pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy. 
           Po przedłożeniu ww. informacji pani radna Maria Woźniak zapytała, kto był 
wykonawcą robót budowalnych, polegających na modernizacji Klubu Rolnika w 
Skadli. 
Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że w wyniku zapytania cenowego wyłoniono 
najtańszą firmę pana Mateusza Wawszczyka – Usługi Budowlane „Solid – Kop” ze 
Skadli. 
 
Do punktu 4-go. 
 
           Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2013/2014. 
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           Z informacją (przedstawianą we fragmentach), o której mowa wyżej, zapoznała 
zebranych pani Stanisława Sikora – kierownik Gminnego Zespołu Obsługi Szkół 
(kserokopia materiałów – w załączeniu). 
Zanim pani kierownik dokończyła czytanie informacji głos zabrał pan Adam Jarubas – 
marszałek województwa – i podziękował wszystkim za współpracę oraz pogratulował 
sukcesów. W swoim wystąpieniu nawiązał do wielu inspirujących działań  ze strony 
władz samorządowych gminy i radnych, które miały wpływ na zmianę wizerunku 
gminy. Kontynuując swoje wystąpienie zapewnił, że nadal będzie można uzyskać 
dofinansowanie do realizowanych na terenie gminy inwestycji drogowych oraz 
termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej. Pan marszałek oznajmił, że w 
przyszłym rozdaniu unijnym duży nacisk zostanie położony na ochronę środowiska 
oraz wsparcie dla przedsiębiorczości w kontekście pozyskiwania nowych miejsc 
pracy. Pan marszałek podczas swojego wystąpienia pogratulował pani wójt realizacji 
tak wielu inwestycji. Podkreślił, że kwota 14 mln zł  (z czego 7 mln zł stanowiły 
środki zewnętrzne) świadczy sama o sobie. Biorąc pod uwagę czas i specyfikę 
spotkania (czas przedwyborczy) nadmienił, że za swój osobisty sukces poczytuje sobie 
fakt, że dzięki determinacji udało się utrzymać w rękach publicznych uzdrowisko w 
Busku-Zdroju z 700 miejscami pracy. Pan marszałek kontynuując oświadczył, 
zachęcając tym samym do jego odwiedzenia, że prawdziwą rewolucją w medycynie 
jest utworzenie Biobanku Świętokrzyskiego w Regionalnym Centrum Naukowo-
Technologicznym w Podzamczu koło Chęcin. Centrum będzie koordynować badania 
naukowe w dziedzinie profilaktyki chorób cywilizacyjnych, a także wspierać działania 
promujące zdrowy tryb życia. Pan marszałek pogratulował tego, co już zostało 
zrobione oraz życzył równie udanej przyszłej perspektywy. Kończąc zacytował swoje 
ulubione litewskie przysłowie, że „Nawet w małej kałuży odbija się niebo”. 
            Potem przyszedł czas podziękowań. Jako pierwsza podziękowania dla pana 
marszałka za 4-letnią owocną współpracę, w imieniu własnym oraz w imieniu lokalnej 
społeczności, złożyła pani wójt. W drugiej kolejności podziękowania złożył pan 
przewodniczący a na samym końcu pan wicestarosta buski. Pan wicestarosta z wielką 
atencją wypowiadał się o panu marszałku i jego podejściu do spraw w skali mikro, jak 
i makro czyli zarówno do spraw gminy Gnojno, jak i powiatu buskiego. Kontynuując 
swoją wypowiedź podkreślił, że pan marszałek Adam Jarubas jest taką osobą, która  
łączy, a  nie dzieli  ludzi, a to co mówi jest tożsame z tym, co robi. Pan wicestarosta 
zakończył swoją wypowiedź słowami (wybrany akapit) piosenki Marka Grechuty, że 
„Ważne są tylko te dni, których jeszcze nie znamy, Ważnych jest kilka tych chwil, 
tych na które czekamy…”  Skromnym dodatkiem do podziękowań były bukiety 
kwiatów i drobne upominki. (Po każdym powyższym wystąpieniu i wystąpieniach, 

które miały miejsce potem, na sali obrad rozlegały się gromkie brawa). 
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            Po opuszczeniu sali obrad przez pana marszałka – asp. szt. Mariusz 
Więckowski zwrócił się w imieniu Komendy Powiatowej Policji w Busku-Zdroju z 
apelem do mieszkańców gminy o prawidłowe i czytelne oznakowanie użytkowanych 
przez nich nieruchomości (kserokopia apelu – w załączeniu). Korzystając z okazji 
złożył również podziękowania pani wójt za pomoc w zakupie nowego  radiowozu. 
         W ramach kontynuacji zagadnienia przypisanego punktowi 4 porządku obrad 
pani kierownik GZOS dokończyła czytanie informacji o realizacji zadań oświatowych 
(pytania odnośnie przedłożonej informacji będą zadawane po wystąpieniu pana 
wicestarosty, który z przyczyn obiektywnych nie mógł być obecny do końca obrad). 
         Następnie głos zabrał pan wicestarosta. Stwierdził m.in., że czas płynie 
niezmiernie szybko, bo jeszcze nie tak dawno rozpoczęta kadencja rady dzisiaj 
dobiega końca. Kontynuując podziękował wszystkim za dobrą współpracę oraz 
okazywaną pomoc przy realizacji wspólnych inwestycji, czego efektem jest m.in. 18 
km 362 m nowo wybudowanych dróg powiatowych na terenie gminy Gnojno (na 100 
km wszystkich dróg, które powstały na terenie powiatu buskiego) za łączną kwotę 
ponad 6 mln złotych. Pan starosta wspomniał też podczas swojego wystąpienia o 
innych inwestycjach, które były wspólnie realizowane przez gminę i powiat, w tym 
m.in. o solarach i termomodernizacji budynków użyteczności publicznej.  Nawiązując 
do wypowiedzi pana marszałka podkreślił, jak ważną rzeczą, szczególnie dla ludzi 
młodych, są nowe miejsca pracy. Nadmienił, że takim miejscem w Gnojnie jest Dom 
Pomocy Społecznej, spełniający nowoczesne standardy unijne, w którym zatrudnienie 
znalazło 70 osób. Kontynuując swoją wypowiedź zadeklarował, że zrobi wszystko aby 
pracownicy DPS więcej zarabiali. 
Kończąc zaakcentował, że współpraca z panią wójt w trakcie minionej kadencji 
układała się wzorowo. Na potwierdzenie swoich słów wręczył pani wójt, osobiście 
przez siebie podpisane, podziękowania oraz publikację pt.: Świętokrzyskie. Magiczny 
zakątek Europy. Następne podziękowania wicestarosta złożył na ręce pana 
przewodniczącego dla całej rady. Radni i sołtysi otrzymali od pana starosty praktyczne 
upominki w postaci opasek odblaskowych z życzeniami dobrej drogi, prowadzącej 
zawsze do wytyczonego celu.  
           W dowód wdzięczności za współpracę i wszelką okazywaną pomoc przez całą 
kadencję, pani wójt wręczyła panu staroście, nazywając Go drogim przyjacielem, 
bukiet kwiatów oraz upominek. Przewodniczący rady złożył atomiast podziękowania 
w imieniu radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
          Po zakończeniu części oficjalnej pan starosta przekazał poniższe informacje: 
- do 14 listopada producenci cebuli, kapusty lub jabłek mogą składać w ARiMR w 
Busku-Zdroju wnioski o przyznanie wsparcia, którego wysokość wyniesie 450 zł na 1 
ha powierzchni upraw cebuli lub kapusty prowadzonych w 2014 r. i 800 zł na 1 ha 
powierzchni owocujących w 2014 roku sadów jabłoniowych; 
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- w związku z embargiem nałożonym przez Rosję pojawiła się możliwość zmiany 
warunków spłaty kredytów preferencyjnych, zaciągniętych w bankach z dopłatami 
ARiMR; 
- nie będzie dopłat bezpośrednich do upraw ziemniaków; 
- zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Rolnictwa na konta rolników zaczną wpływać 
dopłaty bezpośrednie; 
- od 2015 roku będą obowiązywały nowe zasady przyznawania dopłat bezpośrednich; 
- powiat busku złożył w terminie wniosek o dofinansowanie kolejnej „schetynówki”; 
- Rolnikiem Roku 2014 powiatu buskiego, w konkursie organizowanym przez „Echo 
Dnia”, został pan Stanisław Stachowicz z Zagród, który zajął także dziewiąte miejsce 
w Złotej Dziesiątce. 
Zgodnie z anonsem ze strony 4 (drugi akapit od góry) pytania dotyczące informacji 
przedłożonej przez panią kierownik zadawali: 
- Radny Kazimierz Banasik – w informacji, skądinąd bardzo szczegółowej, zabrakło 
mi danych na temat wyników egzaminu gimnazjalnego. 
- Pani Stanisława Sikora – analizę wyników sprawdzianu szóstoklasistów i egzaminu 
gimnazjalnego zawierają załączniki Nr 1, 2 i 3. 
- Pani Marzena Kubiec – dyrektor gimnazjum – w kl. III A średni wynik z egzaminu 
wyniósł 45,75 %, max. wynik 75%; w klasie III B odpowiednio 49,05% i 81%, 
natomiast w klasie III C - 54% i 78%. Z opracowanego zestawienia wynika, że 
największe problemy uczniowie mają nadal z matematyką (średni wynik 22%). 
Dlatego dla zniwelowania różnic zostaną podjęte działania, łącznie z organizacją zajęć 
dodatkowych, służące poprawie wyników egzaminów z części matematyczno-
przyrodniczej. 
- Radny Stanisław Wcisło – chciałbym się odnieść do spraw oświaty z tego względu, 
że jej reorganizacja przeprowadzona w bieżącej kadencji nie opierała się na 
szczegółowej ekonomicznej analizie, ale na zasadzie będzie lepiej. Ta reorganizacja 
miała dać konkretne wyniki, które miały być przedstawione w końcu grudnia 2013 
roku. W międzyczasie mieliśmy taką sytuację, że jeszcze 29 grudnia było mówione, że 
w oświacie idzie ku dobremu, 30 stycznia na sesji budżetowej jeszcze wszystko było 
w porządku, po czym już następnego dnia okazało się, że zostaliśmy zaskoczeni 
olbrzymią kwotą jdu, który trzeba było wypłacić nauczycielom. Powiem szczerze. 
Bardzo ładne sprawozdanie, jeżeli chodzi o sprawy kulturalno-oświatowe, w którym 
absolutnie brakuje mi finansów. O tym mówiliśmy na poprzedniej sesji, o takie dane 
prosiłem na posiedzeniu Komisji Oświaty, i w dalszym ciągu tego nie ma. Wychodzi 
na to, że albo jest to jakieś niedopatrzenie i mimo wielokrotnych próśb tego nie 
dostajemy, albo nie ma się czym po prostu pochwalić. Uważam, że to sprawozdanie 
powinno być jeszcze uzupełnione wnikliwą analizą finansową, co nam dała 
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reorganizacja oświaty i na jakim odcinku, oraz co jest jeszcze w tym obszarze do 
zrobienia. 
- Kierownik GZOS – każda informacja, o którą prosiliście, była przygotowana przez 
nasz Zespół. 
- Radna Maria Woźniak – mam dwa pytania: jedno do pani dyrektor gimnazjum a 
drugie do pani dyrektor SP w Raczycach. Pierwsze pytanie dotyczy poruszonego 
wątku wyników egzaminu gimnazjalnego. Czy zwiększenie liczby godzin matematyki 
(ponad siatkę) dałoby wymierne efekty na egzaminie? 
- Dyrektor gimnazjum – zwiększenie liczby godzin na zajęcia wyrównawcze, m.in. z 
matematyki, niewątpliwie wpłynęłoby na poprawę wyników. 
- Radna Maria Woźniak – w związku z powyższym proszę o zwiększenie liczby 
godzin łącznie ze zwiększeniem funduszy na ten cel (jeżeli będzie taka potrzeba). 
- Dyrektor gimnazjum – nie wiem dlaczego jestem zawsze stawiana „pod ścianą”. 
Przecież proces edukacyjny ucznia zaczyna się od „zerówki”. W związku z tym 
prosiłabym o zwiększenie liczby godzin matematyki również w szkołach 
podstawowych. 
- Radna Maria Woźniak – problem udało się niejako wychwycić na etapie nauczania 
gimnazjalnego, co jest dużo trudniejsze do wychwycenia po sprawdzianie 
szóstoklasistów, ponieważ wynik tego sprawdzianu dotyczy wszystkich przedmiotów.  
Dlatego uważam, że dotknęliśmy sedna bardzo ważnej sprawy, którą trzeba w sposób 
konstruktywny rozwiązać. 
- Radny Stanisław Wcisło – otrzymaliśmy zestawienie dotyczące wydatków w 
oświacie według klasyfikacji budżetowej, które dla mnie nie jest czytelne. Uważam, że 
takie zestawienie może zrobić jedna księgowa drugiej księgowej. Natomiast jeżeli się 
przeprowadza reorganizację oświaty – takie zestawienie powinno zawierać rozliczenie 
tej reorganizacji i oszczędności z niej wynikające.  
- Pani Stanisława Sikora – zaraz zostanie poproszona pani księgowa z GZOS i 
wszystko wyjaśni. 
- Pani wójt – w roku 2011 przeprowadziliśmy reformę oświaty. W roku szkolnym 
2010/2011 pracowało 80 nauczycieli, natomiast w roku 2013/2014 – 56. W obecnej 
chwili dochody budżetu w 100% pokrywają wydatki. Zreformowany sposób dowozu 
uczniów do szkół dał ponad 50% korzyści. Jest to wynik 4-letniej wytężonej pracy. 
Dobrze wiecie, jaka była  dramatyczna sytuacja w oświacie w 2011 roku, kiedy 
brakowało na pensje dla nauczycieli pół miliona złotych. Mimo, że z oświaty odeszły 
24 osoby – żadna z nich nie została pozbawiona pracy ani środków do życia. W tej 
chwili sytuacja w oświacie jest dobra. W dalszym ciągu ubywa dzieci. A dzięki 
działaniom  podejmowanym przez panów radnych z Balic 12 uczniów odeszło z naszej 
gminy do szkół na terenie gmin sąsiednich. Mimo, że zapewniamy tym dzieciom 
dowóz, dożywianie, dobrze doposażone szkoły, wykwalifikowaną kadrę pedagogów i 
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przedszkola –  poszły na tułaczkę, a my z budżetu gminy musimy im płacić za posiłki. 
Co jeszcze możemy zrobić więcej w tym temacie? Dlatego korzystając z okazji 
chciałam bardzo serdecznie podziękować wszystkim dyrektorom i kierownikom filii 
za okazane zaufanie i pomoc oraz za to, że jesteśmy w tym miejscu, w którym 
jesteśmy. Proszę również o przekazanie podziękowań wszystkim nauczycielom i 
pracownikom oświaty. 
- Radny Krzysztof Musiał – na początku kadencji sytuacja w oświacie była bardzo 
trudna; brakowało dosłownie wszystkiego, i pieniędzy na pobory i sprawnego taboru 
do dowozu uczniów. Wydawało się wówczas, że nie da się tego wszystkiego ogarnąć, 
ale patrząc z perspektywy tych 4 minionych lat – było to do zrobienia. Uważam, że 
współpraca między radą, Komisją Oświaty a dyrektorami układała się bardzo dobrze. 
Do plusów należy zaliczyć również to, że udało nam się utrzymać wszystkie placówki 
na terenie gminy, które jeszcze zostały wyremontowane i doposażone. Jest to m.in. 
wynik reformy, którą przeprowadziliśmy. I w tym momencie chylę czoła przed panią 
wójt za cały wysiłek, jaki włożyła w te wszystkie przedsięwzięcia. Jeżeli jestem przy 
głosie, chciałbym w imieniu Komisji Oświaty podziękować dyrektorom za współpracę 
i życzyć osiągania coraz lepszych wyników. 
- Radna Maria Woźniak – mam prośbę do pani wójt i pani skarbnik, aby przy okazji 
konstruowania budżetu na przyszły rok dokonać korekty arkusza organizacyjnego i 
zwiększyć liczbę godzin matematyki, zgodnie z tym o co zawnioskują panie 
dyrektorki. Może to przyniesie nareszcie oczekiwane rezultaty. 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gnojnie – możecie Państwo nam dołożyć godzin, 
ale nie do przedmiotu. 
- Przewodniczący obrad – jest to zadanie dla przyszłej rady i członków Komisji 
Oświaty. A teraz chciałbym w imieniu radnych i sołtysów złożyć na ręce pań 
dyrektorek podziękowania za owocną współpracę w latach 2010-2014. 
Po tym stwierdzeniu przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
 
Do punktu 5-go. 

 

            Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego. 
           Z treścią protokołu ze wspólnego posiedzenia stałych komisji rady, odbytego w 
dniu 27 października 2014 r., wpisującego się w wyżej omawianą tematykę, zapoznał 
zebranych radny Stanisław Wesołowski – przewodniczący Komisji Planowania, 
Budżetu i Finansów (kserokopia protokołu – w załączeniu). 
           Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z uzasadnieniem odczytała 
pani skarbnik.  
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            Następnie pan radny Stanisław Wcisło odnosząc się do odczytanego protokołu 
oznajmił, że jest w nim pewna nieścisłość. Kontynuując argumentował, że po 
zgłoszeniu wniosku przez panią wójt o utrzymaniu stawki podatku rolnego na 
niezmienionym poziomie – radny Władysław Strózik wnioskował o utrzymanie 
pozostałych stawek podatków na poziomie roku 2014, a takiego zapisu nie ma w treści 
protokołu. 
            Po powyższej uwadze przewodniczący poddał rzeczony projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XLI/280/14 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu). 

 

Do punktu 6-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2014-2035. 
            Radny Stanisław Wesołowski tytułem wstępu poinformował, iż z uwagi na 
niewielkie zmiany, zarówno w WPF, jak i w budżecie gminy (czysto kosmetyczne), 
nie odbyło się przed sesją posiedzenie Komisji Planowania. 
           Kontynuując ten punkt porządku obrad pani skarbnik odczytała projekt uchwały 
w ww. sprawie oraz objaśniła, skąd się wzięła potrzeba dokonania poszczególnych 
zmian. 
W związku z brakiem pytań i uwag - przedłożony projekt uchwały został przez 
przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XLI/281/14 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.   

 

Do punktu 7-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2014 rok. 
            Projekt uchwały w wyżej wymienionej kwestii przedstawiła pani Ilona 
Piwowarska – skarbnik gminy. Kontynuując dokonała analizy poszczególnych 
załączników do uchwały. Podczas analizy załącznika nr 2 stwierdziła m.in., że w 
rozdziale – gospodarka gruntami i nieruchomościami – dokonano zwiększenia 
wydatków budżetowych na zakup dwóch działek w Gnojnie oraz jednej działki w 
Kosterze, co znalazło odzwierciedlenie w załączniku nr 4 – zadania inwestycyjne 
roczne - wierszu nr 18, 19 i 20. 
            Pani radna Maria Woźniak, odnosząc się do zał. nr 1, w dziale 900, zapytała 
czy kwota 50 000,00 zł, stanowiąca wpłaty za solary, nie powinna być zgromadzona 
na depozytach. 
            Pani skarbnik w odpowiedzi stwierdziła że nie, ponieważ są to dochody gminy. 
             Następnie pani radna zwróciła się do pani skarbnik z pytaniem, kto był 
wykonawcą zadania – utwardzenie ciągu pieszego wraz z przebudową schodów do 
Szkoły Podstawowej w Raczycach – za kwotę 56 000,00 zł (zał. nr 4 – poz.22). 
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           Pani skarbnik odpowiedziała, że jednostką realizującą wymienione zadanie była 
Szkoła Podstawowa w Raczycach, natomiast wykonawca (przypuszczalnie była to 
firma „Solid”, Michał Wawszczyk, Skadla) został wyłoniony w drodze zapytania o 
cenę.  
           W związku z brakiem dalszych pytań – przewodniczący obrad poddał 
przedmiotowy projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XLI/282/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 

 

          Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie w posiadanie 
samoistne przez Gminę Gnojno nieruchomości w miejscowości Kostera, działka nr 
149. 
         Projekt uchwały w ww. sprawie wraz z uzasadnieniem przeczytała pani skarbnik. 
Temat doprecyzowała pani wójt i zakomunikowała, że załatwieniem wszystkich 
formalności związanych z objęciem nieruchomości w posiadanie samoistne zajmie się 
urząd. 
         Ponieważ nikt nie zgłaszał uwag do przedłożonego projektu uchwały został on 
przez przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XLI/283/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 
 
           Podjęcie uchwał w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz 
Gminy Gnojno nieruchomości gruntowych. 
           Z projektem pierwszej uchwały w przedmiotowej kwestii (dot. nieruchomości 
stanowiącej własność Pana Mateusza Kuśnierza) wraz z uzasadnieniem zapoznała 
zebranych pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy. W wyjaśnieniach wójt gminy 
stwierdziła, że Gmina Gnojno zamierza nabyć dwie działki, stanowiące własność Pana 
Mateusza Kuśnierza i małżeństwa Ryszarda i Józefy Kuśnierz o pow. ok. 0,27 ha, 
które są niezbędne do realizacji inwestycji polegającej na modernizacji gminnej 
oczyszczalni ścieków. Kontynuując dodała, że obecna działka o pow. 0,25 ha jest 
niewystarczająca i stąd decyzja o nabyciu dwóch nieruchomości gruntowych.  
Kończąc oznajmiła, że zakup działek definitywnie zamknie tę sprawę i 
poinformowała, że wyceną nieruchomości zajmie się rzeczoznawca majątkowy.  
         Po złożeniu wyjaśnień przez panią wójt przewodniczący obrad poddał projekt  
uchwały pod głosowanie. 
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Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XLI/284/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
           W następnej kolejności pani skarbnik odczytała projekt drugiej uchwały (dot. 
nieruchomości stanowiącej własność małżeństwa Ryszarda i Józefy Kuśnierz). 
Z uwagi na brak pytań - projekt rzeczonej uchwały został przez przewodniczącego 
obrad poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XLI/285/14 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 10-go. 
 
          Odpowiedzi na interpelacje radnych i wolne wnioski. 
           Mimo iż pani radna Maria Woźniak zgłosiła wniosek o zmianę w porządku 
obrad, polegającą na przesunięciu punktu 10 po punkcie 12, przewodniczący obrad nie 
poddał wniosku pod głosowanie. W związku z tym przystąpiono do realizacji 
porządku obrad zgodnie z  wcześniejszymi ustaleniami. 
           Do wniosku zgłoszonego na ostatniej sesji przez radnego Krzysztofa Musiała 
odniosła się pani wójt. Stwierdziła m.in., że w sprawie oznakowania dwóch przejść dla 
pieszych w msc. Gnojno (w okolicy ul. Leśnej i w okolicy kościoła) zostało 
wystosowane w dniu 31.10.2014 r. pismo do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Kielcach. 
          W drugiej kolejności do wniosku zgłoszonego przez radną Marię Woźniak 
odniosła się pani skarbnik i stwierdziła, że wpływy ze sprzedaży złomu wyniosły 
3 930,90 zł. Dodała jeszcze, że za wymienioną kwotę sprzedano 5 330 kg złomu. 
           Pani wójt w odniesieni do wniosku radnego Gustawa Trelińskiego stwierdziła, 
że w najbliższym czasie zostanie wykonany odcinek łączący dwie studzienki obok 
budynku CAL w Raczycach. 
           Kontynuując odpowiedzi na zgłoszone na ostatniej sesji wnioski pani wójt 
skonstatowała, że pismo w sprawie wycięcia krzaków rosnących wzdłuż torów 
kolejowych zostało wysłane do PKP LHS (wniosek zgłosiła pani Agnieszka Rogala). 
           Pani wójt odnosząc się do kolejnego wniosku, zgłoszonego przez pana Henryka 
Kaszę, oznajmiła że plac szkolny został odwodniony, natomiast droga gminna zostanie 
przebudowana do końca tego roku. 
            Następnie w odniesieniu do dwóch ostatnich wniosków poinformowała: ubytki 
w drodze Gnojno-Pożogi zostaną niebawem uzupełnione a krzewy na zakręcie (obok 
zbiornika p.poż) wycięte (wniosek zgłoszony przez pana Mariana Okraja).  
W kwestii dotyczącej ustawienia znaku drogowego ograniczającego tonaż przy 
odcinku drogi prowadzącej do posesji pana Pawlaka (wniosek pani Marii Jabłońskiej) 
oświadczyła, że brak jest prawnych możliwości do ustawienia takiego znaku na drodze 
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z tłucznia. Pani wójt dodała ponadto, że właściciel stawów jest zainteresowany 
(zadeklarował współfinansowanie) budową drogi o nawierzchni asfaltowej. 
Od godz. 12.55 w sesji uczestniczyło 14 radnych, ponieważ radna Agata Segda 

opuściła salę obrad. 

Wolne wnioski zgłosili: 
- Radny Stanisław Wcisło stwierdził, że na jednej z sesji letnich zwrócił się z 
wnioskiem o określenie niedociągnięć przy realizacji inwestycji. Kontynuując  dodał, 
że pani wójt w odpowiedzi na jego wniosek poinformowała, że do tego celu zostanie 
powołana specjalna komisja. W związku z tym prosił o przedstawienie sprawozdania z 
prac tej komisji, protokołu lub notatki. 
- Pani wójt w odniesieniu do poruszonego zagadnienia oświadczyła, że na tę chwilę 
jest to niemożliwe, ponieważ pracownicy referatu są w terenie. Kontynuując dodała, 
że wniosek w tej sprawie można było zgłosić podczas wspólnego posiedzenia komisji 
a wtedy taka informacja byłaby na dzisiejszą sesję przygotowana. Następnie 
nadmieniła, że termin gwarancji upływa po 3 latach od zakończenia inwestycji. 
- Pan radny zripostował, że wniosek zgłosił w lipcu, natomiast taką informację może 
odczytać każda inna osoba, niekoniecznie kierownik referatu. 
- Radna Maria Woźniak oznajmiła z kolei, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
zwróciła się z prośbą o przygotowanie danych na temat strat wody za III kwartały br., 
które miały być opracowane na dzisiejszą sesję. 
- Odnosząc się do wymienionej kwestii pani wójt stwierdziła, że w celu uniknięcia 
dalszych strat wody wykonano nową instalację w msc. Gorzakiew, rozłączającą 
przepływ wody na dwie części gminy. Kontynuując temat doprecyzowała, że 
wiarygodne dane na temat ewentualnych strat wody, lub oszczędności z tego tytułu, 
będą znane na koniec 2014 roku czyli po 3 miesiącach eksploatacji ww. inwestycji. 
- W następnej kolejności pani radna oświadczyła, że na poprzedniej sesji poruszała 
problem wyłonienia wykonawcy projektu budowy kanalizacji. W związku z tym 
zapytała, na jakim to jest etapie. 
- Na temat poruszonego zagadnienia wypowiedziała się pani wójt. Stwierdziła m.in., 
że w dniu dzisiejszym został wyłoniony wykonawca, który opracuje projekt budowy 
kanalizacji w msc. Gnojno i Glinka o długości 9 km za kwotę 83.025 zł. Termin 
wykonania projektu upływa 30.06.2015 r. 
- Kontynuując pani radna zwróciła się z pytaniem do pani skarbnik, jaka została 
uruchomiona kwota kredytu krótkoterminowego i jakie koszty zostały poniesione z 
tego tytułu? 
- Odpowiadając na powyższe pytanie pani skarbnik zakomunikowała, że został 
uruchomiony kredyt w rachunku bieżącym w kwocie 1 000 000 zł, z którego gmina 
korzysta w razie potrzeby. Kontynuując wypowiedź doprecyzowała, że każdy 
jednorazowo wykonany przelew zwiększa kwotę kredytu, ale każda kwota wpływająca 
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na ten kredyt zmniejsza tę kwotę. Następnie poinformowała, że nie da się dokładnie 
określić w dniu dzisiejszym wysokości tej kwoty. Natomiast na koniec kwartału (dane 
ze sprawozdania) kwota ta wyniosła minus 15.000 zł. Pani skarbnik dodała jeszcze, że 
w późniejszym terminie gmina korzystała z kredytu w zwiększonym zakresie na 
uregulowanie faktur za zrealizowane inwestycje. 
- Do powyższego zagadnienia odniosła się ponownie pani radna Maria Woźniak. 
Oznajmiła, że zostały uruchomione dwa kredyty: jeden krótkoterminowy a drugi – 
długoterminowy. Następnie zapytała, czy zostały uruchomione wszystkie transze 
długoterminowego kredytu. 
- Pani skarbnik udzieliła odpowiedzi twierdzącej informując jednocześnie, że za te 
środki zostały zapłacone faktury za przydomowe oczyszczalnie ścieków w wysokości 
1.500.000 zł oraz, że został złożony wniosek o płatność (pozytywnie rozpatrzony), 
którego kwota wyniesie 980.000 zł. Ponadto dodała, że w ramach kredytu 
uregulowano faktury: za kanalizację, remont świetlicy w Raczycach oraz doposażenie 
świetlic, oraz że z urzędu skarbowego urząd otrzymał zwrot podatku VAT w 
wysokości 54.000 zł.  
- Radny Tomasz Pasternak  zapytał, jaki jest termin zwrotu podatku VAT przez urząd 
skarbowy? 
- Pani skarbnik w odpowiedzi stwierdziła, że termin zwrotu jest uzależniony od 
wysokości kwoty, i że może to być kilka dni lub 25 dni. 
- Radny Krzysztof Musiał zapytał z kolei, czy na dzień dzisiejszy gmina ma zaległości 
z tytułu płatności faktur. 
- Pani skarbnik zaprzeczyła i dodała, że wszystkie zobowiązania są regulowane na 
bieżąco. 
- Radny Władysław Strózik, odbiegając niejako od tematu, stwierdził, że chciałby 
poznać tego śmiałka, który poszedł do pani Gadawskiej i powiedział, że jeśli Janik 
zostanie wójtem –  to ona będzie zwolniona z pracy. Kontynuując dodał, że chciałby 
aby ta osoba teraz wystąpiła i powiedziała, skąd ma takie wiadomości. Kończąc 
zaakcentował, że pan Janik prowadzi uczciwą kampanię i dlatego ma bardzo duże 
poparcie. 
- Do poruszonego zagadnienia odniosła się pani wójt i zwróciła się do pana radnego z 
prośbą o wskazanie tej osoby. Kontynuując podkreśliła, że według niej są to 
informacje wyssane z palca. 
- Pan Marian Okraj, odnosząc się do budowy kanalizacji w msc. Gnojno i Glinka, 
zapytał dlaczego z projektu została wyłączona ul. Leśna.   
- Pani wójt w odpowiedzi  stwierdziła, że mieszkańcy ul. Leśnej podczas zebrania 
wiejskiego w tej sprawie opowiedzieli się za montażem przydomowych oczyszczalni 
ścieków. 
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- Radny Stanisław Wcisło monitował o ostateczne załatwienie wniosku (zgłoszonego 
w miesiącach wakacyjnych) dotyczącego usunięcia wszelkich usterek przy przyczółku 
drogi w Balicach, spowodowanych przez wykonawcę robót. Nadmienił jeszcze, że 
pracownicy urzędu byli na miejscu, stwierdzili że wymaga to poprawy i do tej pory nic 
w tym temacie nie zrobili. 
- Pani wójt odnosząc się do ww. kwestii oznajmiła, że na zjeździe z drogi powiatowej 
na drogę gminną zostały ułożone dodatkowe kręgi, zrobiono przyczółki a powstałe w 
jezdni ubytki zostaną uzupełnione zimnym asfaltem. 
- Pan radny skonstatował, że jemu chodzi o coś zupełnie innego. A mianowicie o 
przyczółek, który oderwał się  niejako od kręgów betonowych i w tym miejscu 
powstała wyrwa. 
- Pani wójt oznajmiła, że pracownicy usuną usterkę, najpóźniej w przyszłym tygodniu. 
- Pani sołtys z Rudy zgłosiła, że nie świecą lampy uliczne. 
- Pan przewodniczący poinformował, że tego typu sprawy należy zgłaszać dzwoniąc 
do sekretariatu. 
- Radny Władysław Strózik zgłosił, że na działce (obok organistówki w Balicach) 
powinny być dwie zasuwy do wody a jest jedna. Prosił w związku z tym o 
sprawdzenie tego na mapie. 
- Radny Stanisław Wcisło zwrócił się natomiast z prośbą, aby go powiadomić o 
zamiarze przyjazdu pracowników urzędu gminy w celu usunięcia zgłoszonej usterki. 
- Pan Henryk Kasza zapytał, czy wyłoniono wykonawcę dwóch odcinków dróg w 
Kosterze? 
- Pani wójt odpowiedziała, że na tę chwilę nie ma takiej wiedzy, ponieważ dzisiaj miał 
się odbyć przetarg. 
- Radna Maria Woźniak poinformowała, że od mieszkańców docierają sygnały, iż 
busy jadące w kierunku Staszowa nie zatrzymują się na przystanku obok kościoła. W 
związku z tym prosiła o interwencję w tej sprawie i uczulenie kierowców na ten ważny 
dla pasażerów problem. 
- Radny Gustaw Treliński poddał pod rozwagę zastanowienie się, w kontekście 
rosnących stale potrzeb, nad zwiększeniem liczby etatów pracowników 
gospodarczych. 
- Pani wójt odnosząc się do poruszonego zagadnienia oświadczyła, że gmina 
otrzymała dofinansowanie na zakup ciągnika i wozu asenizacyjnego; sprzęt zostanie 
zakupiony na przełomie stycznia i lutego przyszłego roku. Potem dodała, że w 
najbliższej perspektywie należy również rozważyć zakup kosiarki, przyczepy i 
opryskiwacza. 
- Radny Stanisław Wcisło wniósł o sprawdzenie stanu technicznego hydrantu, na który  
prawdopodobnie najechał samochód, znajdującego się na wysokości posesji pana 
Józefa Rasały („Michałówka”). 
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- Pani wójt oznajmiła że dlatego tak się dzieje, ponieważ hydranty rozmieszcza się 
wzdłuż dróg. 
- Pan Jan Kwiecień zapytał, czy zakup stołu bilardowego do Klubu Rolnika w Skadli 
był sponsorowany przez pana radnego? 
- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że wszystkie świetlice na terenie gminy, w tym 
m.in. w Skadli, zostały doposażone w ramach środków zewnętrznych oraz środków z 
budżetu gminy. 
 
Do punktu 11-go. 
 
            Informację o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych złożonych w 
2014 roku, stanowiącą załącznik do protokołu, przedstawił przewodniczący obrad. 
 
Do punktu 12-go. 
 
           W punkcie dwunastym sekretarz gminy odczytał informację o wynikach analizy 
oświadczeń majątkowych pracowników samorządowych złożonych w 2014 roku 
(kserokopia dokumentu stanowi załącznik do protokołu). 
            Po przedłożeniu wymienionej informacji pani wójt zakomunikowała że, w 
związku ze zmianą granic obwodu głosowania, w wyniku której mieszkańcy Grabek 
Małych będą 16 listopada głosować w Szkole Podstawowej Raczycach, zostanie 
zorganizowany transport dla wszystkich chętnych wyborców z tej miejscowości. 
           Pani sołtys odnosząc się do tej informacji stwierdziła, że w chwili obecnej nikt 
nie zgłaszał do niej takiej potrzeby. 
          Pan sołtys z Pożóg zabierając głos w tej kwestii oznajmił, że obowiązkiem 
gminy jest zapewnienie transportu osobom niepełnosprawnym. 
          Pani wójt stwierdziła, że gmina nie dysponuje takim środkiem transportu, ale 
lokale wyborcze są dostosowane do potrzeb osób niepełnosprawnych i są wyposażone 
w podjazdy. Pan radny Stanisław Wesołowski dodał natomiast, że osoby starsze mogą 
głosować za pośrednictwem pełnomocnika.  
           Podsumowując pani wójt poinformowała, że do środy włącznie można składać 
imienne zapotrzebowanie. 
 
Do punktu 13-go. 

  

           Podsumowanie kadencji 2010-2014. 
           Jako pierwszy głos zabrał pan Piotr Terlecki – przewodniczący rady. Stwierdził 
m.in., że: 
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- w kadencji 2010-2014 rada obradowała na 41 sesjach, podejmując 285 uchwał (dla 
porównania w kadencji 2006-2010 rada zbierała się 47 razy i podjęła 224 uchwały). 
Odnosząc się do ulotki kontrkandydata na wójta gminy chciałem przytoczyć kilka 
liczb z dokumentu opracowanego na moją prośbę przez panią skarbnik. Otóż w 2006 
roku gmina zaciągnęła kredyt w wysokości 887.000 zł, w roku 2007 – 2.000.000 zł, w 
roku 2008 – 1.600.000 zł, w roku 2009 – 1.930.000 zł i w roku 2010 – 2.674.000 zł. 
Żeby nie być gołosłownym posłużę się liczbami z protokołu z poprzedniej sesji. W 
minionej kadencji zrealizowano na terenie gminy zadania inwestycyjne za kwotę 
13.500.000 zł, na które pozyskano środki zewnętrzne w wysokości 6.300.000 zł. I nie 
trzeba robić kampanii, bo ludzie widzą co się wokół nich dzieje. Bo ważne są czyny a 
nie słowa.  
Aby nieco przybliżyć obraz pozwoliłem sobie na analizę protokołu z ostatniej sesji 
minionej kadencji, która odbyła się 10 listopada 2010 roku. Pełniący wówczas 
obowiązki wójta gminy pan Michał Cichocki stwierdził m.in.: - cytat: „do 15 listopada 
br. musimy przekazać roboczy projekt budżetu Przewodniczącemu Rady Gminy i 
Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Kielcach. Budżet musi być zrównoważony, o 
czym informowaliśmy na dzisiejszej sesji przy podejmowaniu uchwał. 
Biorąc pod uwagę wszelkie wyliczenia, gmina nie jest w stanie udźwignąć takiego 
ciężaru w kolejnych latach (mowa tutaj o dokładaniu co roku z budżetu gminy do 
utrzymania szkół kwoty 1.167.917 zł). To nie oznacza, że oszczędności będziemy 
szukać tylko w szkołach. Oszczędności będą poczynione we wszystkich jednostkach 
organizacyjnych i w Urzędzie Gminy. W związku z tym rozpocznie się długofalowy 
proces, związany z naprawą finansów gminy, którego efekty będą widoczne w 
przyszłości. Należy wobec tego wszystkim otwarcie powiedzieć, jak wygląda sytuacja 
i z czym należy się zmierzyć. Aby tego dokonać należy powołać zespół, składający się 
z przedstawicieli szkół, pracowników GZOS, radnych, sołtysów, związków 
zawodowych i mieszkańców. Trzeba sobie bowiem zdawać sprawę z tego, że gmina 
nie jest w stanie dokładać 5 milionów złotych w ciągu kadencji do utrzymania szkół, 
bo mówiąc obrazowo są to niezrealizowane inwestycje, takie jak kanalizacja, drogi, 
oświetlenie uliczne itd. Zdaję sobie sprawę z tego, że będzie to proces trudny i 
złożony, ale innego rozwiązania nie ma. Być może po konsultacji okaże się, że szkoły 
trzeba będzie przekształcić i będą je prowadzić stowarzyszenia. Być może trzeba 
będzie podjąć inne kroki; tego na dzień dzisiejszy nie wiemy. Jedno jest pewne – 
kryteria przy podejmowaniu ostatecznej decyzji muszą być jasne i czytelne (koniec 
cytatu)”. 
To powiedział człowiek, któremu aż tak bardzo nie zależało, bo nie był stąd.  
Mam prośbę i apel do sołtysów – nie dajcie się wmanewrować ani wmanipulować. 
Kontrkandydata każdy zna, bo jest stąd. W jednym z porządków obrad czytam: 
zapewnię także organizację nieodpłatnej pomocy wszystkim przy wypełnianiu 
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wniosków o dopłaty bezpośrednie, a przecież niekwestionowanym liderem w tym 
temacie jest pan Stanisław  Klimczak. 
 (Po tym stwierdzeniu  pan przewodniczący zwrócił się do sołtysa ze Skadli z pytaniem, 

czy słucha tego, co on mówi, czy komentuje. Potem dodał, że zdaje sobie sprawę z 

tego, iż jemu może się to nie podobać, bo dobrze wie, jaką zakamuflowaną opcję 

polityczną reprezentuje. Pan sołtys odpowiedział, że jest trochę zawiedziony, bo to 

miało być podsumowanie kadencji). 

           Od tej chwili temat podsumowań kontynuował pan wiceprzewodniczący rady. 
Stwierdził m.in., że: 
- w kadencji 2010-2014 wybudowano 18 km i 400 m dróg, podczas gdy przez dwie 
kolejne kadencje rady (2002-2010) ten tzw. dobry wójt zrobił 8 km 115 m dróg.  I 
teraz tak. Przy kwocie dofinansowania mamy znak zapytania. Czy to były środki 
własne – też znak zapytania, bo to nie były środki własne, tylko kredyty. (Radny 
Władysław Strózik zripostował w tym momencie, że każdy bierze kredyty na 
inwestycje). 
Pan radny Tomasz Pasternak kontynuując swoją wypowiedź stwierdził:  
dofinansowanie do inwestycji  drogowych powstałych w bieżącej kadencji rady 
wyniosło 47%.  Ponadto w ostatnich latach wybudowano aż 5 mostów. I teraz mam 
pytanie do pana sołtysa ze Skadli – jaki był u was most w poprzedniej kadencji? 
Najwyżej można nim było przejechać wozem konnym lub rowerem. I to nie bardzo, 
bo to była samowolka budowlana. A ile walczyliśmy o budowę chodników wzdłuż 
drogi wojewódzkiej, których nie było na żadnych mapach. Proszę tylko spojrzeć jak 
pięknie wygląda Glinka, Skadla, Jarząbki – ekrany, drogi, chodniki. A co pan wójt 
nam obiecywał? Powiedział, żebym nie obrażał pracowników i nie wchodził w ich 
kompetencje. Jak go zapytałem, czy był w Starostwie w Busku, to w odpowiedzi 
usłyszałem: po co tam mam jechać. Dzisiaj mamy solary, przeprowadzoną 
termomodernizację budynków użyteczności publicznej. I to jest efekt współpracy i 
wizyt pani wójt w Starostwie Powiatowym. 
Taki dobry wójt, a musiał mieć zastępcę, bo nie mógł samodzielnie rządzić. Po co? Po 
to, żeby na koniec mógł wziąć 77.317 zł odprawy. Droga w kierunku wysypiska, na 
której były tylko nikłe ślady asfaltu, kosztowała 32 tys. złotych. 
- Pan Kasza Henryk – jak można oceniać kogoś, kogo  nie ma? 
- Przewodnicząc obrad – my oceniamy pracę, a nie osobę. 
- Pan Henryk Kasza – dzisiaj oceniają ciebie, jutro kogo innego – i to jest tak w kółko. 
- Radny Tomasz Pasternak – widać gołym okiem, jak nasza gmina zmieniła swoje 
oblicze. Same te drogi. Przez dwie kadencje 8 km, a teraz w ciągu jednej kadencji – 
prawie 20 km. I każda jedna droga z 47% dofinansowaniem. Chyba nie trzeba do tego 
większego komentarza. I jeszcze jedna sprawa poruszona przez pana radnego Strózika 
o rzekomym donosie któregoś radnego (tylko nie chce powiedzieć, który radny to 
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zrobił), że pani Gadawska będzie zwolniona z pracy, jak pan Janik zostanie wójtem 
(radny Władysław Strózik skontrował, że nie wie który radny to zrobił, bo jak by 
wiedział – to by powiedział). 
Sam osobiście mówiłem do pana Janika po śmierci pana Cichonia, żeby zatrudnić w 
Ośrodku Zdrowia w Gnojnie lekarza. Niestety – nie dało się. Pani wójt porozmawiała 
z panią Gadawską i mamy lekarza z  prawdziwego zdarzenia, który każdego dnia 
przyjmuje ogromną liczbę pacjentów. 
- Pan Henryk Kasza – zawsze najważniejsza jest rozmowa i podejście do człowieka. 
- Radny Stanisław Wcisło – odniosę się do fragmentu przytoczonego przez pana 
przewodniczącego, dotyczącego wypowiedzi pana Michała Cichockiego podczas 
ostatniej sesji rady poprzedniej kadencji. Faktycznie. Był to człowiek z zewnątrz, 
który nie był związany emocjonalnie z żadną miejscowością. Patrzył natomiast 
generalnie na gminę i widział na przykład, że jednym ze skutecznych sposobów 
rozwiązania problemu oświaty jest utworzenie stowarzyszeń. I jaka reakcja była w tej 
kadencji? Nie korzystamy z tego! 
- Przewodniczący obrad, radny Tomasz Pasternak i pani wójt – bo nie musimy. 
- Radny Stanisław Wcisło – przytaczając kogoś trzeba być obiektywnym i widzieć, co 
proponował. Mimo, że ktoś patrzący z zewnątrz podsunął nam takie rozwiązanie, my 
nie skorzystaliśmy z niego. Nie, bo my robimy po swojemu. A później przytacza się 
takie argumenty, że ja powinienem się czuć odpowiedzialny za to, że dzieci poszły do 
szkół znajdujących się na innym terenie. 
- Radny Tomasz Pasternak – i jeszcze powinniście się czuć odpowiedzialni za to, że 
nigdy nie głosowaliście za budżetem (czyt. radni z Balic). 
- Radny Stanisław Wcisło – na temat odejścia dzieci ze szkół należy rozmawiać z 
rodzicami. Bo to jest ich wola i ich decyzja, do których szkół wysyłają swoje dzieci. 
Nie wiem na pewno, ale podejrzewam, że jest to wynik tego, co się dzieje w gminie, 
jeżeli chodzi o wyniki. I trzeba na to spojrzeć obiektywnie. 
- Wójt gminy – wyniki są; były panie dyrektorki i przedstawiły, jaka jest sytuacja w 
oświacie i jaka atmosfera. Wczoraj byłam na ślubowaniu wszystkich klas pierwszych 
(Szkoły Podstawowej w Gnojnie wraz z filiami). Uroczystość odbyła się na sali 
gimnastycznej miejscowego gimnazjum. Po raz pierwszy w historii gminy dzieci ze 
wszystkich placówek składały ślubowanie razem. Był to piękny i wzruszający widok 
dla wszystkich: dzieci, rodziców, nauczycieli i dla mnie. Nawet sobie nie wyobrażacie, 
jak te dzieci potrafiły się zintegrować i jakie były szczęśliwe. Natomiast rodzice 
zrozumieli, że podjęte decyzje były podyktowane tzw. siłą wyższą. Mamy XXI wiek i 
dzieci nie mogą się uczyć w klasach łączonych. 
- Radny Gustaw Treliński – nie mamy też żadnej gwarancji, że po utworzeniu 
stowarzyszeń byłoby lepiej. 
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- Wójt gminy – nie łudźmy się też, że nauczyciele zatrudnieni przez stowarzyszenie 
będą uczyć dzieci za darmo. Poza tym wiem, że poziom nauczania w szkołach 
prowadzonych przez stowarzyszenia pozostawia wiele do życzenia. 
- Radny Stanisław Wcisło – pani wójt – po prostu baliście się nam dać szansę, bo 
wiecie lepiej. 
- Przewodniczący rady – nazwijmy rzeczy po imieniu. 
- Wójt gminy – ponad 100 tys. złotych rocznie wyprowadziliście panowie radni z 
budżetu gminy po to, żeby „udusić” oświatę.  
- Radny Stanisław Wcisło – ja bym szukał innego adresu; to pani swoim działaniem do 
tego doprowadziła. 
- Wójt gminy – dlaczego tylko rodzice z Balic wysłali swoje dzieci do innych szkół? 
- Radny Stanisław Wcisło – proszę na ten temat rozmawiać z rodzicami a  nie rzucać 
takich oskarżeń. 
- Pani wójt – byliśmy na zebraniu w Balicach i rozmawialiśmy z rodzicami. Żaden z 
was nie powiedział ani słowa na ten temat, aby nasze dzieci chodziły do naszych 
szkół. 
- Radny Stanisław Wcisło – pani wójt – trzeba rozmawiać z poszanowaniem woli 
mieszkańców a nie narzucać własnych rozwiązań.   
- Wójt gminy – rozmawiałam z poszanowaniem woli wszystkich. Przeprowadziłam 
bardzo trudną reformę oświaty. I nie ma takiej osoby, która by mi zarzuciła, że 
zrobiłam w tej kwestii coś nie tak. Za wyjątkiem pana. 
- Radny Stanisław Wcisło – nie przyjmuję do siebie nic, co jest efektem tej reformy, 
ponieważ jest to reforma dla reformy. Nic poza tym. Natomiast jej wymiernych 
efektów nie widzę do dzisiaj. 
- Wójt gminy – efekty są; tylko trzeba chcieć je widzieć. 
- Radny Stanisław Wcisło – jeżeli jest reforma i są zmiany – to ja oczekuję po 
pewnym czasie od jej wprowadzenia, że zostaną przedstawione konkretne wyniki. A 
dzisiaj karmi nas się koziołkiem matołkiem, chatką puchatka, a żeby otrzymać dane 
dotyczące finansów musiałem iść do księgowości. 
- Radny Gustaw Treliński – tym żyje m.in. szkoła i dlatego w informacji 
przedstawione zostały wszystkie działania, podejmowane na przestrzeni całego roku. 
- Przewodniczący obrad - ja wiem, że to jest element kampanii wyborczej. A teraz 
mam pytanie. Czy w poprzedniej kadencji było mówione o szkołach, kiedy już 
wiadomo było że zbliża się niż demograficzny? Nikt się nad tym nie zastanawiał. 
Dobrze było w kadencji 2006-2010 nic nie mówić o oświacie, tylko zamieść temat pod 
dywan. 
- Wójt gminy – obejmując w 2010 roku funkcję wójta nie byłam do końca świadoma 
tego, jakie jest zadłużenie gminy. Czy ktoś Państwu powiedział, że jest 6.059.000 zł 
kredytu plus 700.000 zł niezapłaconych zobowiązań? Pan Cichocki odchodząc 
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powiedział, że mi współczuje. W 2011 roku trzeba było znaleźć pół miliona 
oszczędności na wypłaty dla nauczycieli. Ja Państwa tym nie straszyłam, bo się 
dobrowolnie zgodziłam na pełnienie funkcji wójta. Mieszkańcy mi zaufali, więc robię 
wszystko, żeby tę gminę wyprowadzić na prostą. W minionej kadencji na terenie 
gminy powstały nowe inwestycje za ponad 13 milionów złotych, przy 
współfinansowaniu zewnętrznym wynoszącym 7 milionów złotych.  
Przyszłoroczny budżet gminy zamknie się kwotą ponad 18.000.000 zł, a w chwili 
obejmowania przez mnie stanowiska wynosił 11.000.000 zł. Skąd się wzięły te 
nadwyżki? Z prowadzonych inwestycji. Te pieniądze nie są przejedzone. Nie mam 
zastępcy, tylko sama wzięłam ten ciężar na swoje barki i go dźwigam. Moje 
wynagrodzenie, po podwyżce, jest i tak o 3 tys. zł niższe niż poprzednika i jego 
zastępcy. Myślę, że teraz jest już wszystko dla państwa wiadome i jasne. Kończąc 
bieżącą kadencję bardzo dziękuję wszystkim mieszkańcom, którzy mi zaufali i 
obdarzyli mnie 75% poparciem w I turze wyborów samorządowych, które odbyły się 
w 2010 roku. Świadczy to o tym, że mieszkańcy naprawdę chcieli zmian. Bardzo im 
dziękuję za ten mandat zaufania. Myślę, że nie zawiodłam żadnego mieszkańca. Jak 
już mówiłam na początku – tyle nowych inwestycji powstało przez te 4 lata. A 
przecież mogłam siedzieć, jak to zrobił poprzednik, spłacać długi, nic nie robić i 
mówić, że to jest jego zasługa.  
W 2011 roku nie było ani jednego wniosku o dofinansowanie. Wobec tego trzeba było 
zacząć je przygotowywać, reformować oświatę i ciężko pracować przez te 4 lata, żeby 
gmina była na tej pozycji, na której jest w tej chwili. 
Dlatego z tego miejsca dziękuję wszystkim: radnym, sołtysom, marszałkowi, staroście, 
pani wojewodzie, od której otrzymaliśmy 2 mln. zł na drogi, wszystkim pracownikom 
urzędu na czele z panią skarbnik, która mnie dzielnie wspiera i jest moim aniołem 
stróżem, sekretarzowi i panu radcy, z którym załatwiliśmy tyle spornych spraw. Długi 
które się Państwu wmawia, to nie są moje długi, tylko poprzednika. Natomiast ja cały 
czas pracuję nad zwiększeniem budżetu oraz pozycji i autorytetu gminy. 
Bardzo was proszę. 16 listopada idźcie na wybory. Wybierzcie ludzi dobrych, 
mądrych, sprawdzonych, którym dobro tej ojczyzny leży na sercu! 
- Radny Władysław Strózik – pani wójt powiedziała wcześniej, że to nasza wina, że 
dzieci poodchodziły do sąsiednich gmin. A co pani powie na to, że osoba na którą pani 
ma duży wpływ, z początkiem tego roku szkolnego też zabrała swoje dzieci? 
- Wójt gminy – o jaką osobę chodzi? 
- Radny Władysław Strózik – o panią Małkowską zd. Samerdak. 
- Radny Gustaw Treliński – w czasie, kiedy moje dzieci były małe – na terenie gminy 
nie było przedszkola. Dlatego, żebyśmy mogli normalnie z żoną pracować, zacząłem 
wozić dzieci do przedszkola w Chmielniku i robię to do dzisiaj. 
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- Radny Stanisław Wcisło – pani wójt stwierdziła, że nie była świadoma istniejącego 
zadłużenia. 
- Wójt gminy – wymagalnych spłat. 
- Radny Stanisław Wcisło – czy pani wójt robi wszystko w tym kierunku, żeby 
mieszkańcy gminy byli świadomi, jak jest kwota aktualnego zadłużenia? Prezentuje to 
pani w czasie spotkań przedwyborczych? 
- Wójt gminy – budżet gminy jest stabilny. 
- Radny Stanisław Wcisło – kończy się kadencja, dlatego zróbmy wspólnie coś, co nas 
będzie łączyć a nie dzielić. Najlepiej wspólne zdjęcie. 
- Wójt gminy – najlepiej to jest przyjąć pozycję opozycjonisty. 
- Radny Stanisław Wesołowski – jedni mówią tak, drudzy inaczej, dlatego ja przytoczę 
fragment protokołu z posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Finansów z 31 maja 
2010 roku. W posiedzeniu wzięli udział: Stanisław Wesołowski – przewodniczący, 
Zygmunt Boś – członek i Stanisław Wcisło (obecny tutaj) - członek. Tematem 
posiedzenia było wydanie opinii w zakresie zmian w budżecie gminy i zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu bankowego, przedłożonych w materiałach na sesję Rady 
Gminy Gnojno planowaną na dzień 2 czerwca 2010 r. Informacji w przedmiotowym 
zakresie udzieliła Skarbnik Gminy, pani Ilona Piwowarska: 
- wg stanu na dzień 31 maja 2010 r., zgodnie z załączonym wykazem, zobowiązania 
gminy do zapłaty wynoszą 440.731,14 zł; 
- planowane zaciągnięcie kredytu w wysokości 2 mln zł w tym momencie zaspokoi 
nasze potrzeby; uregulowane będą faktury i zobowiązania wobec jednostek 
budżetowych, ale w ogólnym poziomie planowanego budżetu są niewystarczające, 
ponieważ uchwała budżetowa planuje deficyt w wysokości 2.150.000 zł. 
W ulotce pan Janik napisał, że będzie pozyskiwał środki z różnych możliwych źródeł. 
A co zrobił? Zmniejszył wydatki na wodociąg, w związku z czym dofinansowanie na 
tę inwestycję zmniejszyło się o kwotę 186 643 zł. Wycofał inwestycje, takie jak:  
- przebudowa drogi gminnej Gnojno – Piaski o 200 000 zł, 
- przebudowa drogi nr 000797 i 000815T oraz dojazd do zabudowań na Kalebach – 
200.000 zł plus dofinansowanie w kwocie 641.500 zł, 
- budowa ogrodzenia przy Szkole Podstawowej w Raczycach – 50.000 zł, 
- zagospodarowanie obszaru przestrzeni publicznej wokół boiska do gry w piłkę nożną 
oraz centrum miejscowości Gnojno – 60.000 zł środków własnych i dofinansowanie 
zewnętrzne w kwocie 200.000 zł, 
- przebudowa boiska do gry w piłkę nożną przy Domu Ludowym w Janowicach 
Raczyckich – 20.000 zł środków własnych plus 20.000 zł dofinansowanie zewnętrzne. 
W związku z powyższym pani skarbnik wykazała, że ogólne dochody gminy 
zmniejszą się o kwotę 1.048.143 zł. Tyle można było pozyskać z zewnątrz, ale pan 
Janik nie pozyskał, bo wycofał z budżetu planowane inwestycje. 
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W protokole czytamy dalej. W planowanych zmianach deficyt budżetu wyniesie 
1.687.692 zł. Pokrycie tego deficytu planuje się z kredytów w wysokości 1.600.460 zł. 
Reasumując suma zaciągniętych kredytów stanowi przychody w kwocie 2.674.876 zł. 
Pani skarbnik przekazała ponadto, że planowane zaciągnięcie kredytu w kwocie 
2.000.000 zł jest sumą wystarczającą jedynie na chwilę obecną. Aby jednak w całości 
wykonać planowany budżet, już nawet po wycofaniu przytoczonych inwestycji, to 
należałoby zaciągnąć kredyt w wysokości 2.674.876 zł. 
Tak by proszę państwa wyglądało to gospodarowanie. A tylko w tym jednym roku 
zaciągnięto kredyt w wysokości 2.674.876 złotych. 
Co robi komisja? Komisja wysuwa następujące wnioski końcowe: „Komisja uważa 
sytuację finansową Gminy w chwili obecnej za tragiczną. Jest to konsekwencją 
finansowania, zdecydowanej ilości realizowanych przez Gminę przedsięwzięć, 
wyłącznie ze środków własnych. Tak jak stwierdziła pani skarbnik, nie ma innej 
możliwości jak pobrać ten kredyt, który i tak nie pokryje w pełni zapotrzebowania”. 
Pod protokołem znajdują się podpisy trzech członków ww. komisji.  
To jest proszę państwa odzwierciedlenie tego, jak gospodarował finansami gminy i jak 
pozyskiwał środki. 
- Radny Władysław Strózik – to było 2 miliony złotych kredytu, a nie tyle, co teraz. 
- Wójt gminy – ale nie na przejedzenie. 
- Przewodniczący obrad – panie Władysławie – nie wiem, czy pan wie, ale ten kredyt 
w kwocie 2 milionów złotych będzie trzeba spłacać do 2017 roku. Jak sobie to pan 
wyobraża? Że pan Janik zaciągnie kredyty, a my zakaszemy rękawy i będziemy 
płacić? A za 4 lata pan powie, że nic się nie robi… 
- Radny Władysław Strózik – a ile kredytów zostawił pan Korzec i pan Janik musiał je 
spłacać. 
(Od tej chwili rozpoczęła się zbiorowa dyskusja, z której trudno było wyłowić coś 

sensownego). 
- Radna Maria Woźniak – muszę zabrać głos, żeby obiektywnie ocenić to, co jest i to 
co było. Pracowałam z panem Janikiem, kiedy został wójtem. Najpierw na 3 m-ce, a 
później w wolnych wyborach – na 4 lata. Wtedy to dopiero była tragiczna sytuacja. 
Nastąpił gwałtowny wzrost płac nauczycieli a w budżecie brakowało 300 tys. zł na ten 
cel. I nie było skąd tych pieniędzy wziąć. Nie odnoszę się do pana Korca, ale każda 
sytuacja jest inna. Pamiętam pierwszą sesję, kiedy pan Janik prosił radnych o 
wyrażenie zgody na wzięcie kredytu w kwocie 300 tys. złotych a nauczycieli o 
rezygnację z dochodzenia roszczeń. Była też taka sytuacja, bodajże w 2005 lub w 
2006 roku, kiedy nie było ani złotówki kredytu. Owszem, później były brane kredyty, 
które trzeba było spłacać. Moim zdaniem porównywać trzeba rzeczy tożsame. Jak już 
powiedziała pani skarbnik – pewne rzeczy przy konstruowaniu budżetu wychodzą z 
opóźnieniem, na co wpływ ma m.in. sprzedany majątek.  Natomiast jeżeli chodzi o 



22 

 

wodociągi – pozyskiwało się takie środki, jakie w danym momencie można było 
pozyskać. Dlatego nie można porównywać kadencji. Bo jak pan Korzec był wójtem – 
pozyskiwało się z czego innego, jak był pan Janik wójtem – z czego innego a teraz – z 
czego innego. 
- Wójt gminy, radny Krzysztof Musiał – co pozyskiwał i z czego pozyskiwał? 
- Radna Maria Woźniak – panie Krzysiu – nie będziemy się teraz licytować. Ja 
powiem tylko tak. W miesiącu styczniu 2011 roku gmina otrzymała kwotę 512 tys. zł, 
którą pani wójt Stachowicz mogła swobodnie dysponować. Dlatego pewne rzeczy 
można porównywać, biorąc pod uwagę konkretne sytuacje. 
- Radny Gustaw Treliński – w ulotkach kontrkandydata jest napisane, że wszystko 
było remontowane: Dom Ludowy w Janowicach Raczyckich, Szkoła Podstawowa w 
Raczycach. Zapraszam panią i wszystkich, aby obejrzeli jak wygląda wyremontowana 
Szkoła Podstawowa w Raczycach.  
- Przewodniczący obrad – pani Mario – rok wyborczy 2006. Żeby ludziom zaszklić 
oczy, trzeba było wziąć 878 tys. złotych kredytu na budowę dróg gminnych za środki 
własne. To można sprawdzić. Wiem, bo byłem wtedy radnym. 
(O tej chwili przeważająca część radnych i sołtysów wypowiadała się chóralnie,  

argumentując i kontrargumentując). 
- Przewodniczący obrad – czy to nie jest wyraz hipokryzji pana Marcina Parki, który 
gra pierwsze skrzypce w komitecie wyborczym kontrkandydata a który 4 lata temu 
napisał: „Zwracamy się z uprzejmą prośbą o dokonanie przeglądu pomieszczeń 
mieszkalnych w Ośrodku Zdrowia w Gnojnie, znajdujących się w zasobach 
mieszkalnych Urzędu Gminy. Nasze krytyczne uwagi: przecieka dach, w związku z 
czym malowanie mieszkań jest bez sensu etc., etc.” Przyszła pani wójt – lało się. 
Przyszła ekipa pana Janika, niby naprawili dach a po nich jeszcze trzeba było 
poprawiać. Takie szły kolego Władysławie inwestycje. Proszę je porównać z 
obecnymi inwestycjami. Świetlica w Raczycach kosztowała budżet 100 tys. złotych. 
Przyjrzyj się, jak wygląda teraz.  
Ale dłużej już nie będziemy nad tym dywagować, gdyż  pewien radny powiedział 4 
lata temu, aby odłożyć ten niewątpliwie ważny temat na później i nie psuć dobrej 
atmosfery podczas ostatniej sesji tej kadencji. Natomiast ówczesny pan wójt 
powiedział, że w żadnym razie nie chciał zaogniać sytuacji, ale nie chciał również 
pewnych spraw zamiatać pod dywan. I my pewnych spraw nie pozwolimy zamieść 
pod dywan. Dziękuję wszystkim za 4 lata współpracy. Jeżeli kogoś uraziłem – to 
bardzo przepraszam. 
-Wiceprzewodniczący rady - a ja swoje podziękowania kieruję pod adresem 
wszystkich pracowników Urzędu Gminy. 
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- Przewodniczący obrad – przesiedziałem tutaj 16 lat; już taki stary jestem, bo ja się 
starzeję co 4 lata – od kadencji do kadencji. I jak już powiedziałem na początku, zanim 
się człowiek obejrzy  już mija kolejne 4 lata. 
          Kolejnym miłym akcentem tej sesji było wręczenie przez panią wójt 
podziękowań oraz drobnych upominków wszystkim radnym i sołtysom. Następnym  - 
zaproszenie uczestników sesji na uroczysty obiad.  
Wieńczącym obrady - serdeczne podziękowania, które złożył w imieniu swoim i 
wszystkich zebranych na ręce pani wójt wraz z bukietem kwiatów, przewodniczący 
obrad. 
Na koniec pani wójt podziękowała wszystkim za tak miły gest. 
 
Do punktu 14-go. 
 
          W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad – 
Przewodniczący Rady Gminy Gnojno – pan Piotr Terlecki dokonał zamknięcia XLI 
sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
      Protokolant:                                                                      Przewodniczący obrad: 
Barbara Czarnecka                                                                         Piotr Terlecki 


